
Protokół Nr 7/2007 

 

sporządzony z posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu  

Rady Gminy Wierzchlas z dnia 19 czerwca 2007 roku  

w pok. nr 15 tut. Urzędu. Początek posiedzenia o godz. 8
00

. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Bożena Przybyła – Przewodniczący Komisji 

2. Marcin Kowalczyk – Z-ca Przewodniczącego 

3. Ilona Kucharczyk – Członek 

4. Anna Olejnik - Członek 

5. Karol Sakowski – Członek 

6. Teresa Nowak – Skarbnik Gminy 

7. Bożena Bąk – Inspektor ds. gospodarki gruntami 

8. Andżelika Kucharska-Bociąga  - Inspektor ds. funduszy europejskich 

9. Danuta Urbanik – Inspektor ds. oświaty  

 

Posiedzeniu przewodniczyła Pani Bożena Przybyła – Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. 

 

Porządek obrad: 

1. Zaopiniowanie materiałów na VIII sesję Rady Gminy Wierzchlas – uchwał w 

sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2007 rok. 

b) przejęcia darowizny części działki nr 33/1  w Łaszewie. 

c) przystąpienia do opracowania herbu gminy Wierzchlas i powołanie komisji 

konkursowej. 

2. Wyrażenie zgodny na sprzedaż działek w formie przetargu Nr 293, 295, 296 

położonych w Krzeczowie i Nr  591/19 położonej w Kraszkowicach. 

3. Wyrażenie zgody na zamianę działki  Nr 1204 w celu poszerzenia boiska 

sportowego w Wierzchlesie. 

4. Wyrażenie opinii w sprawie sprzedaży części działki Nr 568 położonej                     

w Łaszewie Rządowym.  

5. Omówienie projektu Planu Rozwoju Lokalnego na lata 2007 – 2013. 

6. Zapoznanie się z „Lokalnym programem wspierania edukacji uzdolnionych dzieci  

i młodzieży z terenu Gminy Wierzchlas”.   

7. Analiza Gminnego Programu Rozwoju Oświaty. 

8. Wolne wnioski i zapytania. 

 

 

Punkt 1 
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Zaopiniowanie materiałów na VIII sesję Rady Gminy Wierzchlas – uchwał         

w sprawie: 

a)    Skarbnik Gminy poinformowała, że zachodzi konieczność  dokonania zmian w 

budżecie gminy Wierzchlas w Dziale 900  paragraf 4300 Oświetlenie uliczne 

zaplanowane były środki na dobudowę lamp na terenie gminy jednak w ramach tych 

środków  wykonana została inwestycja w Kraszkowicach  na ul. Sportowej. Jest to 

zadanie inwestycyjne a środki są zaplanowane na bieżącym utrzymaniu oświetlenia 

Dlatego zachodzi konieczność  aby środki z bieżącego utrzymaniu oświetlenia jest to 

paragraf 4300 w kwocie 26 200 zł przenieść na paragraf 6050 – wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych. W związku z tym wprowadzone zostaną 

zmiany do załącznika do budżetu gminy dot. zadań inwestycyjnych na 2007 rok. Tj. 

zadanie pod nazwą „Budowa oświetlenia ulicznego w Kraszkowicach ul. Sportowa”. 

  

Komisja nie miała uwag i wnosi o podjęcie uchwały na najbliższej sesji dotyczącą 

przeniesień między działami i rozdziałami. 

  

*  Ponadto Skarbnik poinformowała, że otrzymaliśmy z Urzędu Wojewódzkiego w 

Łodzi dotację celową w kwocie 11.715 zł  z przeznaczeniem na  Dział 852 Pomoc 

Społeczna . Środki przeznaczone będą na wypłatę zasiłków okresowych dla 

podopiecznych – jest to dotacja do  zadań własnych gminy.  

 W związku z tym budżet gminy zwiększa i zmniejsza się o tą kwotę. 

Powiedziała, ze jeśli gmina otrzyma dodatkowe decyzje dotyczące dotacji to zostaną 

one omówione i wprowadzone przed sesją . 

 

Komisja nie miała  uwag i wnosi o podjęcie uchwały na sesji. 

 

*  skarbnik poinformowała, że gmina zabezpieczoną ma w Budżecie Gminy  rezerwę 

budżetową na nieprzewidziane wydatki.  W wysokości 88.780, 81 zł. powiedziała, że 

na obecnej sesji nie będzie uruchamiana gdyż Gmina czeka na odpowiedź z 

Ministerstwa o zwiększenie subwencji na wynagrodzenia dla  pracowników oświaty 

(podwyżki dla nauczycieli).  

Nadmieniła, że obecnie są wypłacone wszystkie podwyżki, ale w ślad z tym nie 

mamy pieniędzy w budżecie. Więc ta rezerwa w całości będzie uruchomiona na tą 

wypłatę i jeszcze i tak trzeba będzie szukać oszczędności w budżecie aby 

dofinansować oświatę. 

Przedstawiła tą informację radnym aby wiedzieli o istniejącej sytuacji. 

Komisja przyjęła tą informację do wiadomości.  

b)  przyjęcie darowizny części działki  nr 33/1 w Łaszewie  

Bożena Bąk poinformowała, że działka Pana Jana Frankowskiego nr 33/1 położona 

w Łaszewie ul. Spokojna  zastała podzielona za zgodą poszczególnych Komisji Rady 

Gminy na poprzednich posiedzeniach  
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Przedstawiona została radnym mapa podziałowa z której wynika, że wydzielona 

działka na poszerzenie drogi ma powierzchnię 0,0141. 

 

Komisja nie miała uwag i wnosi od podjęcia uchwały na najbliższej sesji w celu 

nabycia w/w działki. 

 

c) przystąpienie do opracowania herbu Gminy Wierzchlas i powołanie Komisji 

Konkursowej. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy i poinformował, że był wniosek 

aby gmina miała swój herb. Opracowany projekt herbu musi uzyskać pozytywną 

opinię komisji heraldycznej przy Ministrze Spraw Wewnętrznych                                       

i Administracji. Dlatego  jak ogłoszony zostanie konkurs na opracowanie herbu to 

nagroda uzależniona będzie od pozytywnej opinii Komisji heraldycznej. 

Sekretarz zwrócił się o wytypowanie osób wchodzących w skład komisji oceniającej 

wybór projektów herbu.  

Komisja proponuje aby w skład komisji  konkursowej weszli przedstawiciele Rady 

Gminy , urzędu Gminy, nauczyciele i wnosi o podjęcie uchwały  w/w sprawie na 

najbliższej sesji 

 

Punkt 2.  

Wyrażenie zgodny na sprzedaż działek w formie przetargu Nr 293, 295, 296 

położonych w Krzeczowie i Nr  591/19 położonej w Kraszkowicach. 

 

Bąk Bożena  -  poinformowała, że telefonia komórkowa „Orange” nie zamierza 

stawiać masztów na w/w działkach. W związku z tym komisje powinny podjąć 

decyzje czy przeznaczyć w/w działki do sprzedaży czy nie sprzedawać.  

  

 

Komisje zapoznały się z przedstawioną mapą sytuacyjną i postanowiły  temat 

rozstrzygnąć na sesji. 

 

Natomiast działka Nr 591/19 położona w Kraszkowicach (stacja trafo).w/w działkę 

gmina otrzymała od Spółdzielni Produkcyjnej „Zwycięstwo” w Kraszkowicach, na 

tejże działce stoi stacja trafo zakładu energetycznego. Wyceniono ją na kwotę 17.428 

zł co przekraczało wartość naniesień na w/w działce. W związku z tym nie można jej 

sprzedać w myśl art.231  paragraf 2 Kodeksu Cywilnego. Dlatego  działka ta może 

być zbyta w formie przetargu.  

 

Komisja nie miała uwag i wnosi o podjęcie uchwały na sesji w/w sprawie. 
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Punkt 3 

Wyrażenie zgody na zamianę działki  Nr 1204 w celu poszerzenia boiska 

sportowego w Wierzchlesie. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Bąk Bożena i poinformowała , że jest propozycja 

zamiany działki nr 1380 o powierzchni ok. 30 arów należącą do Państwa 

Młynarczyków na działkę 1204 o powierzchni ok. 40 arów należącą do urzędu 

gminy w celu poszerzenia na pełno wymiarowe  boisko sportowe.  

 

Komisja nie miała uwag co do zamiany działek jeśli tylko jest taka wola Gminy i 

Pana M. Młynarczyka. 

 

Punkt 4 

Wyrażenie opinii w sprawie sprzedaży części działki nr 568 położonej w 

Łaszewie Rządowym. 

 

Bożena Bąk poinformowała, że zgodnie z postanowieniami na ostatnich 

posiedzeniach komisji  w Łaszewie Rządowym odbyło się  zebranie wiejskie na 

którym mieszkańcy w tajnym głosowaniu postanowili nie sprzedawać części działki 

nr 568 . 

Protokół zebrania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Komisja przyjęła przedstawioną informację do wiadomości.  

 

Punkt 5 

Omówienie projektu planu rozwoju Lokalnego na lata 2007 -2013 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała  Andżelika Kucharska –Bociąga, 

poinformowała, że Plan Rozwoju Lokalnego (PRL) Gminy Wierzchlas na lata 2007 

– 2013 został wykonany przez Firmę Bajor Consulting na zlecenie Urzędu Gminy 

Wierzchlas. Jest on dokumentem strategicznym, wymaganym przez Unię Europejską 

przy staraniach o środki unijne, który określa cele i programy działań na kilka lat. 

Opracowanie to wymaga ciągłego ulepszania. Plan Rozwoju Lokalnego Gminy 

Wierzchlas przedstawia zintegrowane  i kompleksowe działania będące realizacją 

strategii społeczno – gospodarczej naszej Gminy. A czas realizacji zadań, o których 

mowa w PRL jest taki sam jak okres programowania Unii Europejskiej i zawiera się 

w latach 2007 – 2013, chociaż rezultaty niektórych zadań obejmują także następny 

okres programowania. 

  

 Mówiąc najogólniej PRL Gminy Wierzchlas: 

- przedstawia sytuację społeczno – ekonomiczną Gminy Wierzchlas, 

- diagnozuje najważniejsze problemy/ bariery oraz szanse rozwoju Gminy, 
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- formułuje cele, 

- zawiera opis, szacunkowy koszt oraz przewidywany termin podjęcia działań 

zmierzających do osiągnięcia rozwoju społecznego i gospodarczego. 

 Plan Rozwoju Lokalnego został omówiony w dziesięciu kolejnych etapach,                          

a mianowicie: 

Etap  I –  Obszar i czas realizacji planu Rozwoju Lokalnego 

Etap  II –  Aktualna sytuacja społeczno – gospodarcza na obszarze objętym 

wdrażaniem Planu 

Etap  III –  Zadania polegające na poprawie sytuacji na danym obszarze 

Etap  IV – Realizacja zadań i projektów 

Etap  V –  Powiązanie projektów z innymi działaniami realizowanymi na 

terenie gminy oraz województwa 

Etap  VI –  Oczekiwane wskaźniki osiągnięć Planu Rozwoju Lokalnego 

Etap  VII –  Plan finansowy 

Etap  VIII –  System wdrażania 

Etap  IX –  Sposoby monitorowania, oceny i komunikacji społecznej 

Etap  X –  Współpraca samorządu z organizacjami pozarządowymi 

 

Komisja nie miała uwag i wnosi o podjęcie uchwały na najbliższej sesji . 

 

Punkt 6 

Zapoznanie się z „Lokalnym programem wspierania edukacji uzdolnionych 

dzieci  i młodzieży z terenu Gminy Wierzchlas”.   

 

Komisja  zapoznała się z regulaminem w sposób szczegółowy i zgłosiła następujący 

wniosek , że w przypadku kiedy uczeń ma osiągnięcia w dwóch dziedzinach tj. dobre 

wyniki w nauce i ma dodatkowo osiągnięcia sportowe  to oprócz stypendium które 

mu przysługuje powinien otrzymać druga nagrodę rzeczową 

 

Komisja postanowiła dalszą dyskusję nad regulaminem przesuną na następne 

posiedzenia Komisji. 

 

Punkt  7 

Analiza Gminnego Programu Oświaty. 

 

Komisja zapoznała się z Gminnym Programem Oświaty  i postanowiła  przenieść 

szczegółowa analizę na następne posiedzenia Komisji.  

 

Punkt 8 

Wolne wnioski i zapytania . 
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1)   Szlak bursztynowy 

Wprowadzenia do tematu dokonała  Andżelika Kucharska –Bociąga i powiedziła, że 

z inicjatywy wicestarosty wieluńskiego Janusza Antczaka, w roku 2006 grupa osób 

założyła Stowarzyszenie pod nazwą „Polski Szlak Bursztynowy”. Stowarzyszenie to 

podjęło decyzję o wspólnym przedsięwzięciu o nazwie „Wzmocnienie roli Szlaku 

Bursztynowego i innych szlaków tematycznych w zintegrowanym produkcie 

turystycznym województwa łódzkiego”. Projekt ten miałby być realizowany w 

ramach działań Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Łódzkiego na 

lata 2007 – 2013 współfinansowanych ze środków Europejskiego Funduszu 

Rozwoju Regionalnego. 

 Partnerami tego projektu są: Archidiecezja Częstochowska, Stowarzyszenie 

Polski szlak Bursztynowy. Lasy Państwowe Gospodarstwo Leśne Nadleśnictwo 

Wieluń, Polskie Towarzystwo Turystyczno – Krajoznawcze Oddział łask, Fundacja 

Informatyki i Zarządzania, Gminy: Biała, Czarnożyły, Konopnica, Mokrsko, 

Osjaków, Ostrówek, Pątnów, Skomlin, Wieluń, Wierzchlas. 

 W myśl tego projektu zamierza się realizować następujące działania: 

- remont obiektów dziedzictwa kulturowego, zabytkowych kościołów 

drewnianych wraz z zagospodarowaniem otoczenia, 

- budowa kompleksowego systemu informacji turystycznej dla regionu, w tym 

przeprowadzenie szkoleń w zakresie obsługi ruchu turystycznego; 

- budowa systemu informacji terenowej, obejmującej oznakowanie szlaków 

tematycznych, oznakowanie infrastruktury turystycznej; 

- modernizacja szlaków turystycznych pieszych, oznakowanie i wyposażenie w 

niezbędną infrastrukturę; 

- utworzenie wypożyczalni sprzętu turystycznego wraz z zakupem niezbędnego 

sprzętu do wypożyczalni; 

- utworzenie nowych ścieżek rowerowych wraz z niezbędną infrastrukturą; 

- remont istniejących tras rowerowych w lasach wraz z niezbędna 

infrastrukturą; 

- utworzenie punktów edukacji przyrodniczej wraz ze szkoleniem w tym 

zakresie; 

- przebudowa dróg powiatowych i gminnych wraz z dostosowaniem dla 

potrzeb turystyki rowerowej. 

Przedsięwzięcie miałoby przynieść Gminie Wierzchlas następujące korzyści: 

- drogę Krzeczów – Kamion 

- trasy rowerowe o długości 12,5 km (4523, 4524) 

- dwie wiaty rowerowe 

- remont kościołów w Łaszewie i Kamionie 

W dniu 14 czerwca 2007 roku Starostwo Powiatowe w Wieluniu wystosowało 

do Wójta Gminy Wierzchlas pismo w załączeniu z umową o wspólnym 
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przedsięwzięciu o nazwie „Wzmocnienie roli szlaku bursztynowego i innych 

szlaków tematycznych w zintegrowanym produkcie turystycznym województwa 

łódzkiego”. W piśmie tym zawarto prośbę o jak najszybsze uzyskanie zgody Rady 

Gminy Wierzchlas w tym temacie, gdyż porozumienie beneficjentów jest niezbędne 

do podpisania umowy z Zarządem Województwa Łódzkiego, będącego instytucją 

zarządzającą całością tego projektu.  

 

Komisja po zapoznaniu się z przedstawioną informacją zwróciła się z prośbą o 

więcej informacji w tym temacie, a szczególnie o przybliżenie kosztów finansowych 

związanych z tym zadaniem na najbliższej sesji Rady Gminy.  

 

 

2) Radny Karol Sakowski zgłosił wniosek dotyczący założenia strony internetowej – 

promującej ,i reklamującą Gminę Wierzchlas. (Szkoły, przedszkola, ośrodki 

wypoczynkowe, gospodarstwa agroturystyczne). 

 

 

 Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Sporządziła                                                                         Przewodnicząca 

                                                                                            Komisji OZKiS 

Marta Kowalczyk 

                                                                                            Bożena Przybyła 


